

POPLOADER - BIO

LOST & FOUND

Bereits Ende der Neunziger Jahre verbringen die drei Poploader Markus, Rainer und Thomas – welche sich seit Jugendzeiten kennen - viele gemeinsame Stunden und Tage in miefenden Probe- und Backstageräumen sowie zusammen live auf der Bühne. Um die Jahrtausendwende verlieren sich die drei Musiker allerdings dann für lange Zeit aus den Augen. Nur durch einen Zufall kommen der Wahl-Regensburger Markus und die beiden Zwillingbrüder Rainer und Thomas fast zwanzig Jahre später wieder zusammen. Nach ein paar Bier beim ersten Wiedersehen entsteht schnell die Idee gemeinsam was Neues auf die Beine zu stellen. Die musikalischen Einflüsse des Trios reichen dabei textlich und musikalisch u.a. von The Kinks und Joy Division über The Cure bis hin zu David Bowie...aber auch Star Wars lässt grüßen! Fans von englischem Indie-Gitarrenpop dürfen sich auf eingängige Songs mit viel Aufbruchstimmung, einer Prise Retro und großem Wiedererkennungswert freuen.

ALL TOGETHER NOW

Eine Besonderheit: Jeder der drei bringt Songideen mit in den „Poploader“, teilweise werden auch eigens neue Songs dafür geschrieben. Eine zweite Besonderheit: Die drei Poploader wechseln sich nicht nur beim Songwriting ab, sondern auch bei den Vocals. Eine dritte Besonderheit: Alle Songs werden im heimischen Keller-Musikstudio in Regensburg aufgenommen und gemeinsam von Rainer und Markus arrangiert und produziert.

GO LET IT OUT

Mit „Summerboy Blues“ veröffentlichen Poploader am 07. August 2020 ihre erste Vorabsingle, welche am 06. Oktober 2020 direkt auf Platz 1 der Austrian Indie Charts eingestiegen ist. Zahlreiche Radioairplays in Deutschland (u.a. Bayern 2 Zündfunk, Bayern 3 Matuschke – Der etwas andere Abend, EgoFM etc.) sowie in Österreich, Schweiz, England, Frankreich, Griechenland, Spanien, Russland, Nordamerika, Südafrika, Mexiko, Japan, Australien, Kanada und Ägypten lassen den „Summerboy Blues“ die Welt erkunden. Die zweite Single „Teresa“ – veröffentlicht im Dezember 2020 - sorgt ebenfalls für viel Aufsehen und erfährt weltweite Radioairplays und taucht in diversen Indie-Charts auf. Im Jahr 2021 widmet sich die Band hauptsächlich der Finalisierung des Debütalbums und launcht mit „Books of Love“ gegen Jahresende die dritte Vorabsingle, welche erneut weltweites Radio-Airplay und viele positive Kritiken von der Fachpresse erhält.

Das Debütalbum des Trios wird voraussichtlich im Sommer 2022 erscheinen. Bis dahin: May the pop be with you... PL

POPLOADER - BIO

FACTS

07. August 2020: Veröffentlichung der Debütsingle „Summerboy Blues“

September 2020: Radio-Airplay "Demo der Woche" im Zündfunk/Bayern 2 in der Sendung von Achim "60" Bogdahn mit dem Song "Summerboy Blues"

Oktober 2020: Die Debütsingle "Summerboy Blues" erreicht Platz 1 der Austrian Indie Charts (www.indiecharts.at)

Oktober 2020: Radio-Airplay "Bayern-Demo der Woche" auf Bayern 3 in der Sendung von Matuschke mit dem Song "Summerboy Blues"

Oktober 2020: Radio-Airplay in der Sendung von MTV Legende Markus Kavka auf EgoFM mit dem Song "Summerboy Blues"

November 2020: Die Single "Summerboy Blues" erreicht Platz 1 der Mod Radio UK Charts.

November 2020: Rotation auf Campus Radio Karlsruhe, Radio UNiCC Campus Chemnitz und dem Hochschulradio Düsseldorf mit dem Song "Summerboy Blues"

04. Dezember 2020: Poploader veröffentlichen die zweite Single "Teresa", welche von Arne Albrecht (u.a. Zusammenarbeit mit Gurr, Roosevelt) im Oakfield Studio gemastert wurde.

Dezember 2020: Auch die zweite Single "Teresa" klettert auf Platz 1 der Austrian Indie Charts (www.indiecharts.at)

Dezember 2020: Vorstellung des Video-Clips "Teresa" auf Tide TV - Hamburgs Community Sender

Januar 2021: Vorstellung des Video-Clips "Summerboy Blues" auf Gotv - be part of it in Österreich

April 2021: Radio-Airplay auf Indie Rocks UK Manchester mit dem Song "Summerboy Blues"

Juni 2021: Einstieg in die Hit-Tracks Top 100 Musikcharts (Niederlande) mit dem Song "Summerboy Blues"

Juli 2021: Radio-Airplay auf Jorvik Radio UK in der Sendung "Rick Witter's (Shed Seven) Disco Down" und Awayday Radio UK mit dem Song "Summerboy Blues"

Dezember 2021: Radio-Airplay in der Sendung "The Underground Garage" von Radio DJ Legende Rodney Bingenheimer auf Sirius FM in Los Angeles, USA mit dem Song "Summerboy Blues"

08. Dezember 2021: Poploader veröffentlichen die dritte Single "Books Of Love", welche von Oliver Zülch (u.a. Zusammenarbeit mit Sportfreunde Stiller, Bilderbuch, Die Ärzte) gemischt wurde.

Dezember 2021: Vorstellung des Video-Clips "Books Of Love" auf FS1 - Freies Fernsehen Salzburg in Österreich

Januar 2022: Die Single "Books Of Love" erreicht Platz 1 der Top 20 Countdown Charts auf Prospect Radio UK.

POPLOADER – BIO (english)

LOST & FOUND

Already at the end of the nineties Markus, Rainer and Thomas - who have known each other since their youth - spend many hours and days together in stinking rehearsal and backstage rooms as well as together live on stage. At the turn of the millennium, however, the three musicians lost sight of each other for a long time. It was only by chance that Markus from Regensburg, Germany and the two twin brothers Rainer and Thomas got together again almost twenty years later. After a few beers at the first meeting, the idea of creating something new together quickly arises. The musical influences of the trio range lyrically and musically from The Kinks and Joy Division to The Cure and David Bowie ... but also Star Wars sends its regards! Fans of english indie guitar pop can look forward to catchy songs with a lot of optimism, a pinch of retro and great recognition value.

ALL TOGETHER NOW

A special feature: Each of the three brings song ideas into the "Poploader", and in some cases new songs are written for them. A second specialty: The three piece band take turns not only in songwriting, but also in vocals. A third special feature: All songs are recorded in the local basement music studio in Regensburg and arranged and produced jointly by Rainer and Markus.

GO LET IT OUT

With "Summerboy Blues", Poploader have released their debut single on August 7th, 2020, which entered the Austrian Indie Charts at number 1 on October 6th, 2020. Numerous radio airplays in Germany (including Bayern 2 Zuendfunk, Bayern 3 Matuschke – Der etwas andere Abend, EgoFM etc.) as well as in Austria, Switzerland, England, France, Greece, Spain, Russia, North America, South Africa, Mexico, Japan, Australia, Canada and Egypt let the "Summerboy Blues" explore the world. The second single "Teresa" - released in December 2020 - also caused a sensation and received worldwide radio airplays and appeared in various indie charts. In 2021 the band mainly focused on finalizing their debut album and launched the third pre-release single "Books Of Love" towards the end of the year, which again received worldwide radio airplay and many positive reviews from the trade press.

The trio's debut album is expected to be released in summer 2022.

Until then: May the pop be with you ... PL

POPLOADER – BIO (english)

FACTS

Aug 7th, 2020: Release of the debut single "Summerboy Blues"

Sep 2020: Radio airplay "Demo of the week" on Zuendfunk / Bayern 2 in Achim „60“ Bogdahn's broadcast with the song "Summerboy Blues"

Oct 2020: The debut single "Summerboy Blues" reaches number 1 in the Austrian Indie Charts (www.indiecharts.at)

Oct 2020: Radio airplay "Bavaria-Demo of the week" on Bayern 3 in the Matuschke program with the song "Summerboy Blues"

Oct 2020: Radio airplay in the broadcast of MTV legend Markus Kavka on EgoFM with the song "Summerboy Blues"

Nov 2020: The single "Summerboy Blues" reaches number 1 @ Mod Radio UK Charts

Nov 2020: Rotation on Campus Radio Karlsruhe, Radio UNiCC Campus Chemnitz and the University Radio Dusseldorf with the song "Summerboy Blues"

Dec 4th, 2020: Poploader release the second single "Teresa", which was mastered by Arne Albrecht (among others, collaboration with Gurr, Roosevelt)

Dec 2020: The second single "Teresa" climbs to number 1 in the Austrian Indie Charts (www.indiecharts.at)

Dec 2020: Presentation video-clip "Teresa" on Tide TV - Hamburg's community channel

Jan 2021: Presentation of the video-clip "Summerboy Blues" on Gotv - be part of it in Austria

Apr 2021: Radio airplay on Indie Rocks UK Manchester with the song "Summerboy Blues"

Jun 2021: Entry into the hit tracks Top 100 music charts (Netherlands) with the song "Summerboy Blues"

Jul 2021: Radio airplay on Jorvik Radio UK in the program "Rick Witter's (Shed Seven) Disco Down" and Awayday Radio UK with the song "Summerboy Blues"

Dec 2021: Radio airplay in the program "The Underground Garage" by radio DJ legend Rodney Bingenheimer on Sirius FM in Los Angeles, USA with the song "Summerboy Blues"

Dec 8th, 2021: Poploader release the third single "Books Of Love", which was mixed by Oliver Zuelch (among others collaboration with Liquido, Scorpions, The Notwist, Bilderbuch).

Dec 2021: Presentation of the video-clip "Books Of Love" on FS1-Free Television Salzburg in Austria

Jan 2022: The single "Books Of Love" reached number 1 on the Top 20 Countdown Charts on Prospect Radio UK